
DAGSORDEN | ÅRSBERETNINGER | FORSLAG

DAGSORDEN | ÅRSBERETNINGER | FORSLAG

LØRDAG DEN 14. MARTS PÅ NØRRE ALLÉ 29, 8000 AARHUS C

STORMØDE 2021
KFUM OG KFUK I DISTRIKT AARHUS

Lørdag D. 13. marts kl. 13.00



DAGSORDEN
1. STORMØDET ÅBNES AF FORMANDEN, DER LEDER VALG AF DIRIGENT, 
REFERENT OG STEMMETÆLLERE

2. MUNDTLIGE BERETNINGER: 
Distrikt Aarhus
Local2Local
VK Raptus
Aarhus Børnehøjskole
Fairbar
Aarhus KFUM og KFUKs Ejendomme SI
Hvis andre udvalg ønsker ordet, bedes de melde dette til dirigenten.

3. FREMLÆGGELSE AF REGNSKAB OG BUDGET 

4. INDKOMNE FORSLAG 
4.1 Forslag om nye vedtægter for Distrikt Aarhus
 Ændringsforslag til punkt 4.1
4.2 Forslag om forlængelse af projektansættelse på Aarhus 
Børnehøjskole

5. FASTSÆTTELSE AF KONTINGENT

6. GODKENDELSE AF BUDGET

7. VALG AF FORMANDSKAB SAMT PRÆSENTATION AF DISTRIKTSBE-
STYRELSEN
Anne Damsgaard genopstiller som formand
Mads Ingemansen genopstiller som næstformand

8. VALG AF ÉN REPRÆSENTANT TIL AARHUS KFUM OG KFUKS 
EJENDOMME SI OG ORIENTERING OM DISTRIKTSBESTYRELSENS VALG AF 
REPRÆSENTANT TIL SI OG REPRÆSENTANTER TIL KOLLEGIEBESTYR-
ELSEN. 
Jan Sæderup genopstiller som medlem af SI

9. VALG AF REVISORER
Jesper Jessen Hansen og Lea Klausen genopstiller

10. EVENTUELT 

2NB: Distriktets vedtægter finder du på www.aarhus.kfum-kfuk.dk/om-os/distriktets- vedtaegter

13.00
Velkomst v. Anne Damsgaard
Indledning v. Jakob Hove

13.15
Stormødedagsorden

16.00
Forventet slut

(Der kommer en pause un-
dervejs)

PROGRAM



Formandens 
beretning



4

FORMANDENS BERETNING

Kære stormøde
Af Anne Damsgaard, formand for KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus

Så gik der endnu et år, et år i Covid-19’s tegn. Det har været et år præget af manglende fysiske 
fællesskaber og dermed et helt anderledes år i hele Distrikt Aarhus. Alligevel har vi med en fuld-
tallig distriktsbestyrelse formået at kigge fremad og fokusere på det, som kommer. 

BESTYRELSENS ARBEJDE 
Bestyrelsens arbejde kom hurtigt i gang, og helt fra periodens start har vi haft stort fokus på et 
mere sammenhængende distrikt. Gennem året er der afholdt bestyrelsesmøder, hvor projek-
terne hver især har deltaget. Dette har givet os indsigt i deres arbejde. Yderligere har det givet os 
forståelse for, hvordan vi kan samle distriktet bedre, så både projekter og foreninger kommer til 
at udnytte hinandens styrker til fulde. På baggrund af dette arbejde havde vi i januar indkaldt til 
visionsdeling. Alle bestyrelserne fra både projekter og foreninger var indkaldt. Dette møde er grun-
det Corona udskudt, men det er vores klare hensigt, at mødet skal afholdes, så snart det er muligt. 
Vi håber, at et sådant møde kan hjælpe os nærmere visionen om et tættere samarbejde.  

Derudover er der blevet arbejdet på at etablere et Grønt udvalg. Grundet manglende opbakning er 
dette dog ikke lykkedes. Det er naturligvis ærgerligt, men også helt fair, og vi har derfor valgt ikke at 
arbejde videre med udvalget på nuværende tidspunkt. 

Vi nærmer os med hastige skridt 2022, hvor World Council skal afholdes i Aarhus. Dette ser vi som 
distrikt meget frem til at være en del af. Vi har visioner om at hele Aarhus KFUM og KFUK skal ind-
drages. Processen, vedrørende vores rolle, er dog stadig i opstartsfasen. Der er indtil videre en 
masse drømme, og der ligger endnu et stort arbejde i at realisere disse på bedste vis. Dette arbejde 
lægger vi op til, at den kommende bestyrelse vil fortsætte på. 

Yderligere har vi i løbet af året sendt en bus afsted til Kursus 20 og landsmødet. Det er dejligt at se, 
at der er så stor opbakning til disse arrangementer. Derudover har vi behandlet ansøgninger/fore-
spørgsler, diskuteret, snakket og grint sammen i bestyrelsen. 

ARRANGEMENTER I DISTRIKT AARHUS 
I en periode med fællesskaber på afstand er det en fornøjelse at 
kigge tilbage på årets fysiske arrangementer. I juni lykkedes det 
at afholde Sankt Hans, og i september blev der afholdt en kanon 
opstartsdag. Yderligere afholdte vi et møde omkring landsmødet 
i september. Her blev grundlovsændringer diskuteret, og der blev 
udarbejdet ændringsforslag. Dejligt at opleve et sådant engage-
ment fra vores medlemmer. 
Stor tak til de frivillige, som har været med til at stable disse ar-
rangementer på benene. 
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Yderligere er der blevet afholdt gudstjenester i Vor Frue Kirke, et arrangement lavet i samarbejde 
med landsorganisationen. Konceptet er en hverdagsgudstjeneste med efterfølgende fællesspis-
ning samt afholdelse af eventuelle møder. Hele arrangementet er blevet afholdt én gang i efter-
året. Det var en stor succes med en fuld kirke og et fyldt hus på Nørre Allé. Stor tak til alle der har 
hjulpet til med afholdelsen.

Vi har nydt at kunne indbyde til disse fysiske fællesskaber – det savner vi, og vi ser frem til, at det 
igen kan lade sig gøre.

NØRRE ALLÉ OG DE ANSATTE
På Nørre Allé 29 har der i den seneste periode været noget mere stille end sædvanligt. Bygn-
ingerne er dog blevet benyttet så meget som muligt og i det omfang, det har kunnet lade sig 
gøre. Med hensyn til lejere har vi lige nu landsbevægelsen, FDF og UngK.

Af ansatte har vi fortsat Ditte Østerby som administrativ medarbejder, Kristoffer Vindum som 
kommunikationsmedarbejder og Andreas Rabjerg som ny økonomimedarbejder. Vi er rigtig 
glade for at arbejde sammen med alle 3 og ser frem til yderligere samarbejde. På rengøringen 
har vi lige nu Marie Sams og Signe Dahl, som begge gør et godt stykke arbejde. 

I løbet af året har vi på kontoret sagt farvel til Thomas Winther, og vi har hos rengøringen sagt 
farvel til Maiken Lindrum. Til jer begge skal der lyde en stor tak for jeres tid og indsats i distriktet. 

TAK!
Afslutningsvis skal der lyde en stor tak til alle medlemmer i Distrikt Aarhus. Det er en fornøjelse 
at sidde i distriktsbestyrelsen, når der er så mange engagerede medlemmer. Distriktet var ingen 
ting uden jer og jeres opbakning. Personligt ser jeg frem til et godt stormøde og et godt år her i 
2021.

På vegne af distriktsbestyrelsen

Anne Damsgaard 

Anne Damsgaard, formand 
Sofie Breinholt, næstformand 
Mads Ingemansen, næstformand 
Martin Graversen, kasserer (Gellerup) 
Jasmin Sørensen (Gellerup)
Louise Dybdahl (Midtbyen) 
Jonatan Dam (Midtbyen)
Mathias Kongsgaard (Frederiksbjerg)
Emil Dollerup (Frederiksbjerg) 

Distriktsbestyrelsen 2020

Stormøde 2020
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2020 i Distrikt Aarhus i tal
I 2020 HAVDE DISTRIKTET 754 MEDLEMMER
1017 SYNES GODT OM DISTRIKTET PÅ FACEBOOK

615 FØLGER DISTRIKTET PÅ INSTAGRAM
40 FRA AARHUS DELTOG PÅ LANDSMØDE

Medlemsudviklingen 2015-2020

Hvor kom pengene fra?

Tilskud fra SI 2.500.000
Udlejning af kontorpladser 349.282
Udlejning af lokaler til Fairbar 542.500
Genbrugsen Trøjborg 120.000
Kontingenter 56.550
Aktivitetsstøtte 2.291
Øvrige indtægter 2.491

Distriktsstøtte 81.550
Local 2 Local 50.000
YMCA Lviv 222.799
Aarhus Børnehøjskole 791.587
World Council 250.000
Voksen og lederaktiviteter 29.277 Hvad gav vi tilskud til?

NB Kun udvalgte poster

Aldersfordeling

13-18 

25-59 19-24

0-12
60+



Beretninger
Local 2 local
Familieklubben på Nørre Allé
VK Raptus
Fællesskab og dialog
Aarhus Børnehøjskole
Fairbar
Aarhus KFUM og KFUKs Ejendomme SI
Kollegiebestyrelsen
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LOCAL 2 LOCAL

Status på Local 2 Local
Af Morten Hougaard Sørensen, formand for styregruppen

2020 har været et år med maksimal frustration for os i Local2Local... Det begyndte ellers godt 
med en helt ny og max klar styregruppe og en rejse til Ukraine i uge 7, hvor seks deltagere besøg-
te vores partnere... Og en helt ny styregruppe stod klar fuld af energi og drive. Lige indtil marts 
var der virkelig momentum og gejst for at bringe fornyet energi og aktivitet ind i Local2Local… 
Så kom der rejseforbud, lockdown og forsamlingsforbud.
Vi har forsøgt at holde hinandens gejst oppe undervejs, selvom det selvfølgelig er udfordrende, 
at de fleste medlemmer af styregruppen ikke nåede at besøge vores partnere, inden pandemien 
slog igennem. Vi havde høje ambitioner og forventninger til 2020, som alle blev kuldsejlet. Så 
forsøgte vi at planlægge lokale temadage, som så også måtte aflyses, fordi pandemien greb om 
sig og lukkede ned for mange ideer.

FREMTIDEN ER LYS
Der er dog to positive ting, som fortjener at blive nævnt her. Lige nu venter vi på svar på to vi-
sumansøgninger for to volontører fra Ukraine. De skal forhåbentlig bo på kollegiet på Klostertorv 
(såfremt de får visa) og indgå i så mange aktiviteter, som muligt. Den britiske variant af Covid19 
vanskeliggør dog dette, da det virker til at have lange udsigter ift. for alvor at kunne forsamles i 
foreningsregi. Og hvad kan åbne hvornår? Dog synes vi stadig, vi kan få meget ud af, at de er her, 
så vi venter i spænding. Så hermed en opfordring til alle i KFUM og KFUK i Aarhus om at involv-
ere de to volontører på en eller anden måde i jeres respektive aktiviteter.
Desuden er vi i samarbejde med KFUM og KFUK i Danmark gået ind i et nyt stort projekt, som 
Dansk Ungdoms Fællesråd og Det Danske Kulturinstitut er i færd med at skabe i Ukraine. Et 
dansk-ukrainsk ungdomshus, hvor vores L2L-partnerskab virkelig kan komme ind og præge det 
fra start. Her har vi pludselig en stor finansiel spiller, som vi har ledt efter et stykke tid, og som 
hjertens gerne vil skabe større ting sammen med os. Her er vi allerede godt og solidt involveret i 
det - og er klar, når det overhovedet giver mening at tænke større projekter sammen med dem.

Læs mere om det dansk-ukrainske ungdomshus.

STATUS I UKRAINE
Der er meget at fortælle om situationen i YMCA Ukraine 
i forhold til Covid-19. Det meste er trist og barskt. I den 
sammenhæng er det værd at fremhæve, at vores stabile 
finansielle støtte virkelig sikrer et relativt højt aktivitets-
niveau og kvalitet i YMCA Lviv. Her vil vi gerne henvise til 
deres årsrapport, samt til videoen med Yurko, der er en 
af de ansatte dernede, som vi vil køre mere i stilling der-
nede som et ansigt i kampagner og aktiviteter for demo-
krati og oplysning omkring misinformation fra den stadig
korrupte elite i Ukraine samt fra Rusland.  

Hør Yurko fortælle

https://aarhus.kfum-kfuk.dk/media/12748/kopi-af-eng_the-ukrainian-danish-youth-house.pdf
https://aarhus.kfum-kfuk.dk/media/12763/zvit_prop_2021_eng.pdf
https://www.youtube.com/watch?fbclid=IwAR25tBheRQg9VMogGirGDrGNa2GhIkraW3dIjv-0Hk3RFBa_Ll8E1f75FEk&v=PZ25iP327hw&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?fbclid=IwAR25tBheRQg9VMogGirGDrGNa2GhIkraW3dIjv-0Hk3RFBa_Ll8E1f75FEk&v=PZ25iP327hw&feature=youtu.be
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I disse tider afholdes alting jo online. Derfor slutter vi årsberetningen med en invitation til at 
være med til fx: 
Online sparring om antimobning. En 16-årig ukrainsk pige har sat fokus på det og efterspørger 
input til en kampagne overfor ukrainske lærere. 
At tale engelsk med unge ukrainere. I videoen med Yurko fremhæver han, hvor vigtigt det er, at 
unge ukrainere kan tale engelsk. Så hvorfor ikke mødes med dem online og tale om alt muligt?
Har du lyst til at være med, så kontakt L2Ls formand, Morten Stensig Sørensen, på mss@kfum-
kfuk.dk

Når vi må mødes fysisk igen, holder vi en temadag om Ukraines historie siden Sovjetunionens 
fald, hvor vi også mødes online med Yurko - så hold øje med kalenderen.

LOCAL 2 LOCALS  STYREGRUPPE
Morten Stensig Sørensen, formand
Simon Winther, kasserer
Maja Sønderby
Ester Old Jensen
Sarah Streton
Emma Kviesgaard
Jonatan Hauge Steffensen
Nikolaj Marcussen

FAMILIEKLUBBEN PÅ NØRRE ALLÉ

flot tilslutning og AFlysninger 
Af Programudvalget

Familieklubben mødes sædvanligvis hver 3. fredag til fællesspisning og aktiviteter. 
Efter fællesspisning er der oftest Teenklub på børnehøjskolen for 5. klasse og op. Teenklubben har 
eget program og egne ledere. Resten af Familieklubben har aktiviteter for børn og voksne, og sidst 
på aftenen samles alle igen til aftenskaffe. Nogle aftener afvikles der efterfølgende program for de 
voksne, mens børnene ser film. 

Der er fortsat rigtig flot tilslutning til Familieklubben – ca. 25 familier er knyttet til klubben, og der er 
typisk et fremmøde på mellem 8 og 15 familier. Den store tilslutning betyder, at det kan være trangt 
på Nørre Allé, og vi søger derfor også at lægge programmet i naturen og i nærliggende sognegårde 
mm. 

Året 2020 blev på ingen måder, som vi havde planlagt – heller ikke for Familieklubben. Program-
met blev aflyst de fleste gange efter 11. marts pga. restriktionerne. Dog lykkedes det at gennemføre 
et udendørs sommerarrangement og et enkelt efterårsarrangement tilpasset omstændighederne. 
Inden da nåede vi blandt andet at have en aften med kunst og kreativitet på Aros. Vi glæder os til at 
kunne være sammen i Familieklubben igen i 2021 og krydser fingre for, at vi kan sende mange af de 
unge på Wonderful Days til sommer.

mailto:%20mss%40kfum-kfuk.dk%20?subject=
mailto:%20mss%40kfum-kfuk.dk%20?subject=
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VK RAPTUS

Et særpræget år i Raptus
Af Katja Lysdal Buntzen, næstformand, Peter Kaastrup-Hansen, næstformand og Jakob Hove, for-
mand for VK Raptus. 

Det seneste år har været lidt af en rutsjebanetur for Raptus. Corona har sat sit præg på forening-
slivet, og det har betydet aflyste træninger, kampe og sociale aktiviteter. I en lang periode i 
efteråret betød det også, at trænerne pludselig kun rådede over 9 spillere til hver træning, da 
forsamlingsforbuddet på 10 besværliggjorde den normale træning. I VK Raptus har vi dog de 
sejeste trænere, der bare påtog sig “ansvarshatten” og fik arrangeret træninger i coronavenlige 
omgivelser.  Lad os bare sige, at det ikke har været de nemmeste omstændigheder for en volley-
ballklub at gennemgå alle disse restriktioner. Lad det være det sidste ord om corona, for meget 
er også sket på trods af diverse nedlukninger.

RAPTUS ER ET ATTRAKTIV TILBUD
For tredje år i streg er antallet af medlemmer steget. Til sæson-
start i august bød vi velkommen til en stor flok nye spillere, og 
det betyder, at vi er landet på et medlemstal på 160. Vi har haft 
venteliste, og kort sagt betyder det, at alle desværre ikke kunne 
få en plads i klubben. Vi vil så gerne have plads til alle, men 
Raptus er båret af frivillige, og alle skal kunne følge med. Vi tak-
ker for opbakningen, og samtidig kan vi ydmyge sige, at vi har 
skabt et attraktiv tilbud i KFUM og KFUK, og det er vi stolte af!

MIND – VI SKAL TURDE AT SÆTTE DET HELE MENNESKE I SPIL
Mind er et spritnyt koncept, som er udviklet af KFUM og 
KFUK’s kristendomsudvalg i samarbejde med Raptus. Mind 
handler om, at vi skal turde at sætte os selv og hinanden i 
spil. Daværende formand for kristendomsudvalget Brian Jør-
gensen inviterede derfor hvert enkelt hold til opstart, hvor han 
slog tonen an. De enkelte medlemmer på holdene blev stillet 
spørgsmål, som pludselig ikke handlede om taktik eller spil-
lertøj, men snarere personlige værdier, kristendommens betyd-
ning og at turde indgå i fællesskabet. Holdene fik efterfølgende 
overdraget materiale til 4 ‘mind-aftener’, som de selv skulle 
formidle hen over resten af sæsonen. Der var stor opbakning til 
konceptet, og de billeder, vi efterfølgende fik tilsendt af sociale 
konstellationer i hjemmene rundt om i Aarhus, fortæller os, at 
arbejdet allerede har været det hele værd!
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FRIVILLIGGRUPPEN STYRKES GENNEM UDVALGSTIRSDAG
Efter to år i Raptus, hvor fokus har været på at starte diverse udvalg op og dermed sikre at klubben 
bæres af en stor frivilliggruppe, har vi i år forsøgt noget nyt. Vi har forsøgt at give denne gruppe
et fællesskab omkring det at være frivillig. Når corona tillader det, har de forskellige udvalg derfor 
mødtes på samme tid på Nørre Allé. Her får man snakket med frivillige fra andre udvalg og på den 
måde, kommer der et fællesskab som alle frivillige i Raptus kan få glæde af. Frivillighed skal være 
sjovt, og man skal være drevet af lysten til at engagere sig. Frivillighed er derfor i VK Raptus nu socialt 
samvær, fællesspisning og mødefacilitering på én og samme tid.

DELTAGELSE I LANDSDÆKKENDE UDVALG I VOLLEYBALL DANMARK
I VK Raptus er vi en del af Volleyball Danmark ifm. vores deltagelse i diverse turneringer. Det er vi 
meget stolte af, da de arbejder konkret for de enkelte foreninger, og fordi deres engagement skinner 
igennem til os. Vi har nu fået den kæmpe ære at få lov at sidde med i et udvalg hos dem omkring “se-
niorudvikling”, da de på baggrund af vores arbejde i VK Raptus føler, at vi kan bidrage med noget nyt. 
Vi har takket “ja” til tilbuddet og sender derfor Jakob Hove Kristensen ind som repræsentant for VK 
Raptus, og vi er sikre på, at vi på trods af vores beskedne størrelse, godt kan bidrage med noget godt 
for senior volleyball på landsplan. Det er en opgave, vi ser frem til. 

SPORTSLIGT GÅR DET STRYGENDE
Rent sportsligt står det pt. lidt stille pga. restriktionerne, men der er ingen tvivl om, at vi har nogle 
medlemmer i VK Raptus, der ønsker at spille volley - god volley. I overgangen fra sæson 2019-2020 til 
2020-2021 formåede to af vores damehold og ét af vores herrehold at kvalificere sig til en oprykning. 
Dette er vi meget stolte af på både spillernes vegne, men også pga. engagementet de frivillige har ud-
vist ift. at løfte denne opgave rent praktisk. Derudover er vi stolte over at have 5 hold med i Jyllands-
serie-turneringen, hvor de turnering efter turnering kæmper bravt om placeringer i toppen. Endelig 
har vi vores fantastiske mixhold, som om nogen har fået fat i, hvad en ægte VK Raptus ånd handler 
om. De engagerer sig i træningerne på en legende måde og prioriterer sociale arrangementer lige så 
højt. De holder sig ikke tilbage for en omgang volley-vafler eller en fællesspisning, hvilket vi synes er 
så fantastisk.

Til slut vil vi blot sige et stort og rungende TAK til alle i KFUM og KFUK, som gang på gang viser os tillid 
og tror på vores arbejde. TAK for samarbejdet til alle vores eksterne samarbejdspartnere og sidst, 
men ikke mindst, skal lyde et stort og anerkendende TAK til alle vores trænere og frivillige, som gang 
på gang viser os, at VK Raptus er mere end bare en volleyball klub.

VK RAPTUS’ STYREGRUPPE
Jakob Hove Kristensen, formand
Katja Lysdal Buntzen, næstformand
Peter Kaastrup-Hansen, næstformand
Maja Ulnits Vester 
Marie Trend
Line Lyngbak 
Anita Neergaard Gregersen 
Mads Smed 
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FÆLLESSKAB & DIALOG

et mødested i KFUM og KFUK’s voksenarbejde
Af Jytte Madsen, formand for styregruppen

Det er med glæde og stolthed, at vi i år, vores 16. år siden opstart, igen kan præsentere et spæn-
dende program.
Vi har årligt 6 møder, hvor vi har inviteret en række foredragsholdere, der sætter aktuelle kirkeli-
ge og samfundsmæssige temaer i spil. Vi har møde om torsdagen kl. 19.30 – 22.00. Møderne 
starter med oplæg fra taler.
Derefter stående kaffe med lækker hjemmebag, ved de såkaldte ”stand up” borde.   
Efterfølgende er der Dialog og spørgsmål til taleren.
Dog blev vi desværre i år påvirket af Corona-restriktioner, hvilket har gjort det nødvendigt at 
handle individuelt og fleksibelt. Med Corona-regler med afstand og stående sang.
Vores opstart i september med teolog og lærer Bodil Lodberg var en spændende aften med ind-
vielse i hus og hjem igennem tiderne, Bodils Ph.d.-afhandling.
I oktober kom diakonipræst Steen Andreasen og på engageret og personlig vis delte emnet Mag-
tesløshedens styrke med os. Også en givende aften, som gav os noget at tænke over lang tid efter, 
at vi igen var hjemme - bl.a. om de fællesskaber der mødes på ”indersiden,” det er dem der knytter 
bånd.
November skulle have budt på en sangaften, men pga. Corona ændrede vi dette møde fra sang 
til samtale. Selvfølgelig med alle Corona-regler, afstand og sprit, til en aften, hvor vi valgte at 
høre en podcast  med Anders Agger og Sognepræst Hanne Houkjær om skæbne og livets utallige 
korsveje. Også en aften med god dialog os alle imellem.
Desværre meldte Mette Frederiksen om yderlige restriktioner, der gjorde, at vi måtte aflyse vores 
julefrokost i december.
Også januar, hvor Marianne Graversens historie fra kronisk syg til rask har vi valgt, i samarbejde 
med taleren, at udsætte.

Vi glæder os til, vi igen kan mødes i Fællesskab og Dialog.
Til samvær og fællesskab i KFUM og KFUK-regi.
Vi henviser til vores program, der ligger på distriktets hjemmeside.

Gode hilsner til jer alle i huset.
Fra os i udvalget for Fællesskab &  Dialog

FÆLLESSKAB OG DIALOG-UDVALGET
Jytte Madsen, formand 
Dorte Lundbak, sekretær
Aage Pedersen, kasserer
Lars Olesen
Anne Marie Pedersen
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AARHUS BØRNEHØJSKOLE

Fantastiske frivillige og corona
Af Jens Christian Sandbjerg, formand for Aarhus Børnehøjskoles styregruppe

2020 har som alle andre steder stået i coronaens tegn. Bedst som vi var kommet godt fra start på 
forårssemestret 2020, måtte styregruppen træde sammen online umiddelbart efter nedlukningen 
af samfundet den 11. marts. 

Vi fik hurtigt fastlagt en strategi gående på at henholde os til myndighedernes udmeldinger og 
følge den håndtering, som blev udmeldt til civilsamfundsorganisationerne. Vi fulgte først og 
fremmest anbefalingerne fra KFUM og KFUK på landsplan og de meldinger, de fik via DUF (Dansk 
Ungdoms Fællesråd). Anbefalingerne til trods var der stadig mange konkrete situationer og 
tvivlstilfælde, som skulle håndteres og findes en afklaring på. Et år efter kan vi nu se tilbage og 
konstatere, at krisen blev mere langstrakt og alvorlig end først antaget, men også at strategien 
har båret os helskindet igennem - så godt det nu er muligt. 

Vi valgte at gå igennem det, der viste sig at være første ned-
lukning uden hjemsendelser, men har i forbindelse med anden 
nedlukning og efter dialog med Distriktsbestyrelsen valgt at 
følge en fleksibel hjemsendelse af ansatte på nær forstand-
eren. Vi har vurderet forstanderens tilstedeværelse som helt 
afgørende i forhold til at fastholde de frivilliges engagement og 
tænke videre i udvikling af børnehøjskolen.

De frivillige har udvist stor ansvarlighed og et fantastisk smit-
tende engagement. Det har for os alle været et lys i mørket og 
givet kampgejst på vores fælles ambition om at gøre verden 
større for de mindste.

KURSER
Nedlukningen betød som bekendt også nedlukning af alle vores 
kørende kurser i foråret. Vi prøvede at holde nedlukning ud i 
strakt arm så længe som muligt, men måtte til sidst erkende, at 
alt skulle lukkes ned. Vi drøftede muligheden for at fastholde 
forskellige kurser i digitalt format, selvom det i styregruppens 
øjne strider mod højskole og fokus på samvær og relationer på 
tværs. 
Det essentielle analoge møde mellem mennesker kunne vi ikke 
opretholde. I stedet har vi prøvet, via Kommunikationsudvalget 
og frivillige undervisere, at give forskellige smagsprøver og indblik i børnehøjs-
kolelivet via instragram og facebook. Her er leveret en flot indsats, og vi kommer til at gøre mere 
på den front fremover - men ikke på bekostning af de analoge kurser, som er i udbud i skrivende 
stund!
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UDVIKLINGSPLAN 2021
Styregruppen besøgte Åby Sognegård i oktober for at drøfte strategien for 2021. Opholdet og 
vores dialoger gav anledning til mange tanker og formulering af en udviklingsplan 2021, som var 
genstand for vores kickstart på forårssemestret 2021 den 7. Februar. Det var en dejlig og livs-
bekræftende seance med over 40 online deltagere, som lover godt for 2021. Tak til alle medvirk-
ende. Vi glæder os til i fællesskab at omsætte ord til tanker, så snart muligheden byder sig!

NYT ANSIGTER I STYREGRUPPEN
I 2020 måtte vi sige farvel til Merete Holm, som valgte at træde ud af styregruppen. Stor tak skal 
lyde til Merete, som især har bidraget til at tænke samarbejde med skole og SFO ind i børnehøjs-
kolen. Et arbejde som blandt andet har medvirket til vores indsats i forhold til daghøjskolen, som 
Stormødet bevilgede ekstra midler til i 2020. 

Vi fik i 2020 kontakt til Katja Christensen som nyt styregruppemedlem og har officielt budt vel-
kommen til Katja på styregruppemødet den 3. februar og kickoff dagen den 7. Februar. Katja er 
mor til Pilou, der har gået på børnehøjskolen i to semestre. Katja er kirke- og kulturmedarbejder i 
Horsens Provsti og bidrager således med flere nye aspekter og kompetencer i styregruppen.

DRIFT OG UDVIKLING
2020 har grundet coronaen været et knapt så begivenhedsrigt år på børnehøjskolen i forhold til 
opstartsårene. Vi kan dog med glæde konstatere, at vi trods alt fortsat får lov at opleve, hvordan 
Aarhus Børnehøjskole gør verden større for de mindste, og her tænker vi ikke mindst på de lov-
ende resultater som daghøjskolen viste i efteråret 2020. 

Vi skylder Stormødet en tak for jeres tillid og opbakning i form af den ekstra bevilling, vi fik til 
en projektansættelse i 2020. Johanne har i stillingen leveret på alle fronter i samarbejde med 
de frivillige, og vi glæder os til i 2021 for alvor at se et afkast i form af flere børn i dagtimerne på 
børnehøjskolen. I november havde vi besøg af vores to første skoleklasser. En tredje klasse med 
22 elever fra Skt. Knuds Skole og en modtagerklasse med 10 elever fra Læssøesgades Skole. Vi 
har siden haft flere henvendelser (samt desværre, aflysninger pga. corona). Det var to vildt gode 
besøg, hvor både Johanne og de frivillige undervisere havde armene højt over hovedet. Det  
lover godt for 2021, mere info følger på Stormødet! 

TAK!
Tak for støtte og opbakning til alle lokalforeningerne, Distriktet og ikke mindst SI. Og så til alle 
jer, I fantastiske frivillige, som gør verden større for de mindste.

AARHUS BØRNEHØJSKOLES STYREGRUPPE
Anne Cecilie Juul Johansen, kontakt til Kursusudvalget
Merete Holm, Arbejdsgiverudvalget
Nikolaj Steensen, kontakt til Frivilligudvalget
Michael Hejsel Hansen, kontakt til Bygningsudvalget
Jakob Lyngs, kontakt til Eventudvalget
Jens Christian Sandbjerg, formand og Arbejdsgiverudvalget
Thomas Rauff Krøyer, forstander og kontakt til Kommunikationsudvalget
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FAIRBAR

Et nyt og bedre fairbar
Af Martin Sørensen, formand for Fairbars styregruppe

”Der er virus og bakterier i luften lille du,
de har aldrig inficeret, som de inficerer nu.
Kun et enkelt lille kys kan sætte tingene i sving,
overalt er der en virus klar til spring!” 
- Bjørn & Okay

År 2020 udviklede sig mildest talt anderledes, end vi havde forventet. Vi lagde året ud med stor 
optimisme, og vores forventninger blev da også hurtigt indfriet med rekordomsætninger i årets 
første to måneder. Det hele fik dog en brat ende med regeringens nedlukning af landet i marts, 
hvor Fairbar ligesom resten af landets barer og caféer måtte lukke på ubestemt tid. Selvom de 
fleste events og koncerter måtte udskydes eller aflyses, lykkedes 
det dog at afholde en håndfuld koncerter, debatarrangementer 
og ikke mindst en velbesøgt sangaften virtuelt. 

FAIRBAR, FÆLLESSKAB, VIRUS OG BAKTERIER
I mange år har Fairbar haft et driftsunderskud, men vi lukkede 
ikke af den grund, fordi vi var overbeviste om, at Fairbar er mere 
end et indsamlingsprojekt. Fairbar eksisterer i lige så høj grad 
for at give unge i Aarhus mulighed for at blive en del af et stærkt 
fællesskab, hvor man kan høre til, som den man er.  Vigtigheden 
af dette blev hurtigt tydelig under nedlukningen. Hurtigt blev 
der arrangeret Corona-venlige gåture, virtuelle Happy Hours og 
lørdagsquizzer. Initiativer der desværre blev aktuelle igen i slut-
ningen af året, da vi igen måtte lukke og slukke og sige på gensyn 
i 2021. 

Heldigvis fik vi en lang periode fra maj til december, hvor Fair-
bar kunne holde åbent - om end under særlige forhold. Mange 
lærte at synge med på Bjørn & Okay’s hit ”Virus og bakterier”, når 
klokken nærmede sig den fremrykkede lukketid. Både frivillige, 
ansatte og gæster omstillede sig hurtigt til de nye retningslin-
jer, efterhånden som de ændrede sig. Selvom det i starten var 
mærkeligt at tage mundbind på, når man skulle bestille en øl, 
lærte de fleste af os det hurtigt.

ENDELIG UDESERVERING
I løbet af foråret og sommeren fik vi godt gang i udeserveringen på Klostertorvet. Det krævede en 
kamp med kommunen om, hvilke møbler vi måtte købe, men så snart udeserveringen var klar, blev 
det en stor succes! Sommerens gode vejr passede perfekt til en kold IPA fra Fairbar, og der var ofte 
rift om bordene i solen. I juli var vi igen med til Aarhus Jazz Festival, hvilket også i år var en stor
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stor succes. Flere gange måtte bartenderne afvise gæster pga. pladsrestriktionerne - nogle gange 
endda længe før koncerterne startede. På trods af restriktioner og kortere åbningstider bød juli 
på endnu en rekordomsætning - knap 370.000 kr. De flotte resultater skyldes i høj grad de nye 
lokaler, vi i september fejrede ét års jubilæum for. Den ekstra plads både inde og ude har været 
uundværlig under restriktionerne.

I løbet af sommeren og efteråret lykkedes det også at hverve flere nye frivillige, hvilket var til-
trængt, da der med de store lokaler og ekstra fokus på restriktioner og hygiejne var nok at lave. 
Mange af de nye nåede heldigvis at opleve det sociale fællesskab og gejsten ved frivilligt arbejde, 
inden anden bølge ramte. 

I skrivende stund er årsregnskabet netop ved at blive færdigt, og det ser ud til, at vi i 2020 skabte 
et mindre overskud på driften for første gang i Fairbars historie. Det kan vi alle være meget stolte 
over! 

FAIRBARS STYREGRUPPE
Martin Sørensen, formand
Kathrine Marie Skovsbøll, 
næstformand
Astrid Rønne Møller
Emma Hansen Levinsen
Jenny Vestbo Hattesen
Karen Rask Pedersen 
Laura Engberg Frank
Louise Hein Sørensen
Thomas Weinreich Nikolajsen

KORT NYT
• I januar modtog Fairbar æresprisen ”ÅSE” fra Århus Sang-

skriverværksted for årets samarbejdspartner 2019. 
• Vores kommunikationsmedarbejder, Cecilie, stoppede i 

starten af året, da hun fik tilbudt et fuldtidsjob. Hendes 
opgaver varetages nu af vores driftsleder Jesper samt et 
frivilligt Instagram-udvalg. Stor tak til Cecilie for hendes 
store indsats i de år hun var hos os.

• Under nedlukningen i foråret skiftede vi til et nyt kassesys-
tem. I det nye system er det lettere at registrere fejl, hvilket 
har reduceret kassedifferencerne kraftigt. 

• Menukortet er blevet udvidet med veganske nachos, nye 
vine og et større udvalg af alkoholfrie øl.

• I juni kunne vi købe et nyt, flot klaver med støtte fra SI, ÅUF 
og Y’s Men’s Club Marselisborg.

• Vi indkøbte i efteråret et sæt nye højskolesangbøger med 
støtte fra bl.a. DUF og Y’s Men. De venter bare på, at vi må 
synge sammen igen!

• I november donerede vi 3.965 kr. fra drikkepenge til Y-Glocal
• I december har vi fordoblet toiletkapaciteten, så vi nu har 

hele to toiletter til gæster!
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AARHUS KFUM OG KFUKS EJENDOMME SI 

vi er økonomisk kommet godt igennem
Af Jan Rasmussen, forhenværende forretningsfører for SI 

Vi gik ind i 2020 med en vis skepsis og usikkerhed for, hvordan vores erhvervslejere kunne 
håndtere situationen med Covid-19. Vi er heldigvis blevet forskånet for større tab på lejeindtæg-
terne og er økonomisk kommet godt igennem 2020.
Vi har gennemført flere projekter på ejendommene, herunder etablering af ny port på Nørre Allé 
29, nyt tag på Klostergade 37 samt hovedrenovering af bilelevator til parkeringskælderen på 
Klostertorvet 6-8.
Vores forretningsfører Jan Rasmussen valgte at opsige sin stilling ved udgangen af 2020, og vi 
har i stedet ansat Niels Vinther som ny forretningsfører. Niels er 61 år, bor nord for Randers og 
har tidligere været ejer af et større tømrerfirma i Randers. Vi håber, at I vil tage godt imod vores 
nye mand.
Administration af fonden og ejendommene fortsætter hos Dansk Administrations Center.
Pga. sundhedskrisen har vi desværre ikke haft muligheden for, som tidligere, at mødes med Dis-
triktsbestyrelsen, men har løbende holdt hinanden underrettet om vores aktiviteter.

BESTYRELSEN FOR SI
Torben Linaa Hansen, formand
Ole Mølby, næstformand
René Munch Nielsen
Jan Sæderup
Ole Dahl Bisgaard
Jesper Jessen Hansen 
Niels Vinther, forretningsfører

KOLLEGIEBESTYRELSEN

Stor udskiftning
Af Jan Rasmussen, forhenværende forretningsfører for Kollegiebestyrelsen

Det har været høj aktivitet på ”udskiftningsbænken” - 14 af de 34 kollegieværelser har skiftet be-
boer i årets løb og ved årets udgang, og Helle har som EFOR formået at skabe ligevægt mellem 
kønnene med 50% piger og 50% drenge.
Bestyrelsen har på baggrund af et ønske fra beboerne besluttet, at nedlægge ét værelse for at 
give plads til et ”musikrum”, som kan benyttes af kollegianerne. Ændringen sker i løbet af 2021.
Der har ikke være større projekter på ejendommen i 2020. Ændringer af posten som forretnings-
fører gælder ligeledes for Kollegiet.
Vi får i bestyrelsen løbende orientering fra Helle og beboerrepræsentanten om dagligdagen på 
kollegiet og har en god fornemmelse af, at det er et godt sted at bo.

KOLLEGIEBESTYRELSEN
René Munch Nielsen, formand
Torben Linaa Hansen, næstformand
Ole Mølby
Ole Dahl Bisgaard
Jan Sæderup
Jesper Jessen Hansen
Helle W. Elmholt, efor
Niels Vinther, forretningsfører



Beretninger
KFUM og KFUK i Gellerup
KFUM og KFUK på Frederiksbjerg
KFum og KFUK i Aarhus midtby

Forenings-



21

KFUM OG KFUK I GELLERUP

Visioner og ny børneklub
Af Thea Nonbo Højhus, formand for KFUM og KFUK i Gellerup

På kalenderen står der forår, dagene bliver lysere, vintergækkerne pibler frem, og det er tid til at kigge 
tilbage på foreningsåret 2020. Et år, som Corona-pandemien forandrede for os alle, også for KFUM og 
KFUK i Gellerup. 

I slut februar nåede vi at afholde en normal generalforsamling, inden landet lukkede ned. Her fik vi 
samlet en fuld bestyrelse, som har arbejdet effektivt i 2020 med 1-2 månedlige møder, hvoraf mange 
har været online. 

I juni afholdte vi en visionsdag, hvor vi fik lukket flere af foreningens klubber, samt startet nye klub-
ber op. Det var en spændende dag, med gode drøftelser og drømme for foreningen. Dejligt at mærke 
engagementet og gejsten fra foreningens frivillige. 

GELLERKLUB BLIVER FØDT
I efteråret startede vores nye børneklub, GellerKlub op. Den fik en
successtart med 18 børn, hvor programmet var at lave pandekager 
over bål. Styregruppen har brugt meget energi på klubbens eget 
klublokale ved Fredspladsen i Gellerup. Det er blevet mega fedt,
og børnene har hjulpet med blomster, maleri osv. Med 7-10 børn 
er de frivillige godt tilfredse med GellerKlub og glæder sig til, at det 
kan starte op igen. Efter den gode start, måtte klubben lukke ned i 
december pga. Corona-restriktionerne.

Læs om opstarten af GellerKlub på Gellerup.nu.
 
I november var foreningen godt repræsenteret på Landsmødet. Vi var 3 delegerede afsted fra Gel-
lerup, som nød at mærke det store fællesskab – sammen, hver for sig. 

Gennem hele året, har der været udskiftning i vores lejligheder. Her er det altid dejlig med nye be-
boere i fællesskabet på Ingersvej og med nye frivillige kræfter i 
foreningen. Der er et godt fællesskab blandt beboerne på Ingersvej, 
som fx ses til fællesspisning, brunch, grill og TV-hygge.  

LUKNING AF UNGE VOKSNE
Efter vi på Visionsdagen besluttede at lukke Unge Voksne ned, 
har vi i bestyrelsen flere gange forsøgt at arrangere sociale ar-
rangementer. Fx havde vi i december en hyggelig jule-tema-aften i 
Gellerup Kirke. Det var en succes, med hjemmebagte æbleskiver, 
nisseløb og legen ”Når jeg skal på ferie…” .

https://gellerup.nu/2020/10/13/unge-fra-gellerup-starter-ny-boerneklub-gellerklub/?fbclid=IwAR2AUgFMKEfyrUtBF1HjjV9LwasF8IhTArmv45QCr-FEzCeGK6eF7zMpi5U


Afslutningsvis skal der lyde mange tak for et godt foreningsår. 

Vi ser frem til, hvad foreningsåret 2021 må bringe af glæder og udfordringer - og håber, at der bliver 
flere muligheder for at samles og lave foreningsaktiviteter. 

På vegne af bestyrelsen
Thea Nonbo Højhus
Formand KFUM og KFUK i Gellerup

GELLERUPS BESTYRELSE 2020
Thea Nonbo Højhus, formand
Ryan Lauridsen, næstformand + lejlighedsansvarlig
Marie Klemmensen, klubansvarlig
Jasmin Sørensen, hjemmesideansvarlig
Thomas Winther, kasserer 

FORENINGEN HAVDE 118 MEDLEMMER I 2020
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KFUM OG KFUK PÅ FREDERIKSBJERG

Frivilligdag og nye målgrupper
Af Jens Mejdahl, formand for KFUM og KFUK på Frederiksbjerg

Først og fremmest vil vi i bestyrelsen gerne sige tak til alle medlemmer, frivillige og besøgende, 
der har bakket op om og deltaget i events, klubber, tiltag og arrangementer i løbet af det for-
gangne år.

Bestyrelsesarbejdet i 2020
Bestyrelsesåret 2020 lagde ud med lidt knas i maskineriet. Ligesom mange andre steder blev 
generalforsamlingen udskudt til en gang hen mod sommer. Heldigvis kom vi efter det og havde 
for første gang i mere end 10 år et kampvalg til bestyrelsen, hvor der siden har været en masse 
energi og vilje til at drive foreningen fremad. Det har blandt andet resulteret i, at der arbejdes på 
at stable et familiekor på benene, så vi forhåbentlig kan komme ud til nogle af alle de børnefami-
lier, der findes på Frederiksbjerg. 

Frivillig- og udviklingsdag
I året 2020 har der været en del udskiftning i lejlighederne på Frederiksbjerg, og det betyder også 
en masse nye kræfter og idéer. Derfor ser vi meget frem til, at vi igen kan mødes til en udviklings-
dag i foreningslokalerne, hvor vi kan få gavn af alt det potentiale, vi har i opgangene. Samtidig 
er det også en mulighed for at sige tak til alle dem, der har støttet op om de arrangementer, der 
alligevel har været igennem året. Især årets juletræssalg foran Sct. Pauls Kirke har været med 
til at synliggøre foreningen og ikke mindst spredt lidt glæde og lys i en ellers kold tid. Når det er 
sagt, så har en del af klubberne på Frederiksbjerg kørt på lavt blus i store dele af året, men vi tror 
og håber på, at vi kommer stærkt igen i 2021.

Opstart af svedeklubben
Med inspiration fra coronaudfordringer, er der blevet lagt i støbeskeen til en ny klub, hvor det 
er lettere at overholde diverse restriktioner og retningslinjer, mens man stadig er sammen i et 
fysisk fællesskab. Konceptet er, at man mødes en gang hver anden uge til en fysisk aktivitet, der 
varer i omegnen af en time. Det kan være alt fra spikeball, løb og volley til kajak eller mountain-
bike. Efterfølgende kan der være mulighed for hygge i foreningslokalerne for dem, der har tid og 
lyst. Vi håber og tror på stor opbakning, så snart det kan lade sig 
gøre for restriktioner og retningslinjer.  

FREDERIKSBJERGS BESTYRELSE 2020
Jens Mejdahl, formand
Matilde Damsbo, næstformand
Simon Hoff Jensen, kasserer 
Christina Ribberholt 
Lise Bagger Hviid
Marc Meilandt Toft

FORENINGEN HAVDE 179 MEDLEMMER I 2020

23



24



KFUM OG KFUK I AARHUS MIDTBY

nørderi i midtpunkt og foreningsstruktur
Af Simon Sejr, formand for KFUM og KFUK i Aarhus Midtby

Det forgangne år har stået på corona-restriktioner, og således har det også haft indflydelse på 
aktiviteterne i KFUM og KFUK - både i Aarhus Midtby og på landsplan. På trods af dette startede 
Midtpunkt op efter sommerferien med 35 mere eller mindre faste deltagende, hvor der blev 
gennemført flere hyggelige introduktionsaftener. Af de efterfølgende programpunkter kan bl.a. 
nævnes Nørd-aften, hvor der var mulighed for at fortælle om sine mere eller mindre nørdede 
interesser med spændende emner om alt fra “vin” til “filosofisk børneopdragelse” til “hvem er 
egentlig verdens bedste cykelrytter?”. Midtpunkt afholdte ligeledes en weekendtur, hvor der blev 
spillet, hygget, gået lange tur og deltaget i gudstjeneste som afslutning. Med stadigt strammere 
restriktioner fortsatte fællesskabet i de respektive små nærværsgrupper længere ind i efteråret.

GANG I BAGLAND OG KULISSE
I Teenklubben har programmet lignet sig selv med omkring 10 
deltagere. Vores samarbejde med Genbrugsen Tordenskjold 
kører ufortrødent videre, så iført mundbind og hvide gum-
mihandsker er det endnu en gang lykkes at gennemføre deres 
møder med fyldte maver og god stemning.

I kulissen har året været præget af indlemning af Raptus under 
Aarhus Midtby. Et arbejde der fortsætter i den kommende tid 
for at få alle brikker på plads. Midtbyens lokaler står ligeledes 
overfor en opdatering, hvor indgangspartiet på selve 1. sal 
ønskes bredere og mere åbent, hvilket forhåbentlig vil bidrage 
til et mere indbydende rum. Det glæder vi os til at vise frem, når 
vi må samles.

VI SER FREMAD
Vi ser frem mod et 2021, der forhåbentlig byder på mere plads 
til fysisk tilstedeværelse, skål på Fairbar, sved på panden under 
en volleykamp, jord på fingrene på Børnehøjskolen og et fæl-
lesskab på Nørre Allé 29.

AARHUS MIDTBYS BESTYRELSE 2020
Simon Sejer Pedersen, formand
Mathias Volsmann Simonsen, næstformand
Anja Egsgaard, kasserer
Emma Kviesgaard
Jonathan Muff
Michael Breinholt Christensen, suppleant

FORENINGEN HAVDE 457 MEDLEMMER I 2020
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Opstartsdag i distriktet



INDKOMNE 
FORSLAG
PUNKT 4.1.    FORSLAG om vedtægter
PUNKT 4.2.    FORSLAG om forlængelse af projektansættelse på Aarhus                
    Børnehøjskole



29

INDKOMNE FORSLAG - PUNKT 4.1

Forslag om nye vedtægter for Distrikt Aarhus

FORSLAGSSTILLERE
Distriktsbestyrelsen

MOTIVATION
På baggrund af at Landsmødet for KFUM og KFUK i Danmark har vedtaget nye vedtægter, er vi 
blevet pålagt nogle vedtægtsændringer. Derudover er vi i forbindelse med Fairbar blevet pålagt 
at formalisere forbindelsen mellem Distrikt Aarhus og Fairbar.
Vi har gennemgået Landsbevægelsen oplæg til distrikters vedtægter og tilrettet vores, så de er 
tidssvarende og tilpasset vores forhold i Aarhus.

FORKLARING
Nye punkter er markeret i de nye vedtægter (højre kolonne).
Fjernede punkter er markeret i eksisterende (venstre kolonne).
Omformuleringer med samme betydning er ikke markeret.
Hvor, der er ændret på værdier, er kun værdien markeret

VEDTÆGTER TIL AFSTEMNING

Eksisterende

§ 1. Navn
KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus.

§ 2. Formål
At hjælpe og støtte de lokale KFUM og KFUK 
foreninger i Distriktet, at styrke samarbejdet 
og kendskabet foreningerne imellem og i 
øvrigt at arbejde for at fremme nye initiativer 
(jf. formål for KFUM og KFUK i Danmark).

Nye vedtægter

§ 1. Navn
KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus
Stiftet 1997

§ 2. Formål og grundlag

2.1 At hjælpe og støtte de lokale KFUM og 
KFUK foreninger i Distriktet, at styrke samar-
bejdet og kendskabet foreningerne imellem 
og i øvrigt at arbejde for at fremme nye initiati-
ver (jf. formål for KFUM og KFUK i Danmark).

2.2 Formål
KFUM og KFUK’s formål er at skabe aktiviteter 
og fællesskaber, hvor børn og unge møder den 
kristne tro og oplever dens relevans for deres 
liv.
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2.3 Grundlag
KFUM og KFUK’s grundlag er bekendelsen til 
den treenige Gud.

KFUM og KFUK er en økumenisk bevægelse, 
som bygger på den danske folkekirkes evan-
gelisk-lutherske lære (jævnfør supplerende 
dokument om KFUM og KFUK’s teologiske 
basis, som vedtages af Landsmødet).

KFUM og KFUK er tilknyttet World Alliance of 
YMCAs og World YWCA og tilslutter sig derfor 
værdigrundlaget for begge organisationer.

KFUM og KFUK forstår mennesket som en 
helhed bestående af krop (body), sind (mind) 
og ånd (spirit). Derfor mødes vi til fællesskab, 
til dannelse og til tro.

§ 3. Arbejdsform
Formålet søges realiseret i KFUM og KFUK’s 
aktiviteter gennem:

• Fællesskabets rum, hvor mennesker 
mødes ansigt til ansigt, deler livet med 
hinanden og inviterer flere med.

• Dannelsens rum, hvor debat og refleksion-
er giver mod til at leve og handle til gavn 
for medmennesket.

• Troens rum, hvor mennesker styrkes og 
forbindes med Gud og med hinanden 
gennem gudstjeneste og ritualer, ord og 
eftertanke. 

§ 3. Medlemskab
3.1 Distriktet omfatter KFUM og KFUK 
foreninger i Aarhus, Odder og Samsø kommu-
ner. 
3.2 Medlemmer af Distriktet er alle medlem-
mer af KFUM og KFUK foreninger i Distriktet.
3.3 Foreningerne betaler medlemsbidrag til 
Distriktet for hvert medlem.
3.4 Stormødet fastsætter kontingentet.

§ 4. Medlemskab

4.1 Distriktet omfatter KFUM og KFUK 
foreninger i Aarhus, Odder og Samsø kommu-
ner. 

4.2 Medlemmer af distriktets foreninger (jf. § 5 
i landsorganisationens vedtægter) er samtidig 
medlemmer af distriktet.

https://www.kfum-kfuk.dk/om/formaal-vision-strategi-og-vedtaegter/
https://www.kfum-kfuk.dk/om/formaal-vision-strategi-og-vedtaegter/
https://www.kfum-kfuk.dk/om/formaal-vision-strategi-og-vedtaegter/
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4.3 Foreningerne betaler medlemsbidrag til 
Distriktet for hvert medlem.

4.4 Stormødet fastsætter kontingentet.

§ 5. Lederskab

5.1 Frivillige i KFUM og KFUK er 
- ledere (bestyrelse, events, klubber, udvalg, 
arbejds- og projektgrupper, mv.) 
- hjælpere (som bidrager til enkeltstående ar-
rangementer såsom køkkenhjælpere,  under-
visere mv.)

5.2 KFUM og KFUK i Danmarks Samværspolitik 
(vedtaget af Hovedbestyrelsen) gælder for alle 
frivillige. 

5.3 En leder i KFUM og KFUK skal være 
medlem, skal være døbt og skal arbejde for 
KFUM og KFUK’s formål.

5.4 En hjælper i KFUM og KFUK skal arbejde 
for KFUM og KFUK’s formål.

5.5 Ledere i KFUM og KFUK skal tilbydes leder-
uddannelse (jf. supplerende dokument ved-
taget af Hovedbestyrelsen).

§ 6 Distriktet
For Distriktet gælder KFUM og KFUK i Dan-
marks vedtægter ang. distrikter (§ 8).



§ 6. Distriktsbestyrelsen
6.1 Sammensætning
Distriktsbestyrelsen består af formand og to 
næstformænd valgt på stormødet, og sam-
mensættes i øvrigt af to person fra hver lokal-
forening.

Foreningsrepræsentanterne vælges på de 
respektive foreningers generalforsamling for 
to år ad gangen forskudt, således at der er 
et medlem fra hver forening på valg hvert år. 
Desuden vælger hver forening en suppleant. 
Valgperioden løber fra førstkommende stor-
møde efter foreningens generalforsamling. 
Udtræder et medlem før perioden udløber, 
indtræder suppleanten og sidder den pågæl-
dende periode ud.

§ 7 Distriktsbestyrelsen

7.1 Sammensætning
7.1.1 Distriktsbestyrelsen består af formand 
og to næstformænd valgt på stormødet, og 
sammensættes i øvrigt af to personer fra hver 
lokalforening.

7.1.2 Foreningsrepræsentanterne vælges på 
de respektive foreningers generalforsamling 
for to år ad gangen forskudt, således at der er 
et medlem fra hver forening på valg hvert år. 
Desuden vælger hver forening en suppleant. 
Valgperioden løber fra førstkommende stor-
møde efter foreningens generalforsamling. 
Udtræder et medlem før perioden udløber, 
indtræder suppleanten og sidder den pågæl-
dende periode ud.

7.1.3 Der tilstræbes en ligelig kønsfordeling.

6.2 Konstituering
6.2.1 Hvis formanden træder tilbage før tid 
overgår formandsposten til én af  næstfor-
mændene.

6.2.2 Er en af næstformændene trådt tilbage 
eller overgået til at være formand, konstituer-
er bestyrelsen en ny næstformand, som sidder 
resten af valgperioden ud.

6.2.3 Distriktsbestyrelsen vælger en kasserer 
for Distriktet. Enten blandt bestyrelsens 
medlemmer, eller ved at indsupplere et af 
foreningernes medlemmer.

7.2 Konstituering

7.2.1 Bestyrelsen konstituerer sig med kasser-
er (jf. § 11”Retlige forpligtelser”). Formand og 
næstformand er valgt til posten på stormødet. 
Der kan ikke være personsammenfald mellem 
disse roller. 

7.2.2 Bogholderi og vedligehold af medlemso-
plysninger kan uddelegeres til en person uden 
for bestyrelsen.

7.2.3 Hvis formanden træder tilbage før tid 
overgår formandsposten til én af  næstfor-
mændene.

7.2.4 Er en af næstformændene trådt tilbage 
eller overgået til at være formand, konstituer-
er bestyrelsen en ny næstformand, som sidder 
resten af valgperioden ud.

7.2.5 For lader et bestyrelses medlem bestyr-
elsen før valgperiodens udløb, indtræder sup-
pleanten og sidder den pågældendes periode 
ud.
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6.3 Beslutningsdygtighed
Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst 
halvdelen af medlemmerne er til stede. En 
indsuppleret kasserer har stemmeret, med-
mindre dette giver stemmeflertal til en enkelt 
forening. Alle bestyrelsesbeslutninger ved-
tages ved almindelig stemmeflerhed. I tilfælde 
af stemmelighed er det formandens stemme, 
der er afgørende.

6.4 Forretningsorden
Distriktsbestyrelsen fastsætter selv sin forret-
ningsorden.

6.5 Bestyrelsens opgaver
6.5.1 at afholde regelmæssige bestyr-
elsesmøder, samt at føre protokol over bestyr-
elsens beslutninger.
6.5.2 at varetage ledelsen af Distriktet og fun-
gere som arbejdsgivere for Distriktets ansatte.
6.5.3 at forvalte Distriktets økonomi og økono-
miske interesser, herunder at have kontakten 
til SI samt at udarbejde regnskaber. 
6.5.4 at sørge for drift og vedligeholdelse af 
Distriktets ejendom.
6.5.6 at arbejde for Distriktets formål.
6.5.7 At nedsætte udvalg og projektgrupper i 
det omfang det er nødvendigt for arbejdet.
6.5.8 Distriktsbestyrelsen vælger én 
repræsentant til bestyrelsen for ”Den selve-
jende institution Aarhus KFUM og KFUK’s 
ejendomme.

§ 4. Årsregnskab og budget
4.1 Distriktsbestyrelsen fremlægger årsregn-
skab og budget.
4.2 Distriktets regnskabsår er kalenderåret

7.3 Beslutningsdygtighed

7.3.1 Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når 
mindst 2/3 af medlemmerne er til stede. 

7.3.2 Alle bestyrelsesbeslutninger vedtages 
ved almindelig stemmeflerhed. I tilfælde af 
stemmelighed er det formandens stemme, der 
er afgørende.

7.4 Forretningsorden
Distriktsbestyrelsen fastsætter selv sin forret-
ningsorden.

7.5 Bestyrelsens opgaver

7.5.1 Bestyrelsen leder distriktet og varetager 
den strategiske udvikling af distriktet mellem 
stormøderne. 

7.5.2 Bestyrelsen forbereder og indkalder til 
stormøder. 

7.5.3 Bestyrelsen fører protokol over bestyr-
elsens og stormødets beslutninger.

7.5.4 Bestyrelsen nedsætter de for arbejdet 
nødvendige udvalg. 

7.5.5 Bestyrelsen sikrer løbende, at distriktets 
frivillige er fortrolige med og lever op til KFUM 
og KFUK’s samværspolitik.

7.5.6 Bestyrelsen ansætter eventuelle lønnede 
medarbejdere (jf. paragraf 9). 

7.5.7 Bestyrelsen forvalter distriktets midler, 
administrerer de af stormødet vedtagne 
budgetter (der følger regnskabsåret) og lader 
regnskaber revidere og indsender disse til 
landskontoret efter anvisning.
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§ 5. Stormødet
5.1 Stormødet er generalforsamling for KFUM 
og KFUK i Distrikt Aarhus og dermed Distrik-
tets højeste myndighed. 

5.2 Stemmeret
Stemmeret på stormødet har alle medlem-
mer af Distriktets foreninger, der er fyldt 15 år. 
Taleret har alle medlemmer

5.3 Stormødets afholdelse
Det årlige stormøde afholdes så vidt muligt i 
marts, og er beslutningsdygtigt, uanset hvor 
mange medlemmer der møder. Der indkal-
des ved annoncering med mindst en måneds 
varsel..

5.4.1 Forslag der ønskes behandlet på stor-
mødet, skal være Distriktsbestyrelsen i hænde 
senest to uger før Stormødet. Der kan ingen 
beslutninger tages om forslag, som ikke er 
optaget på dagsordenen. Ændringsforslag 
til indkomne forslag skal være formanden i 
hænde senest kl. 12.00 dagen før Stormødet.

5.4.3 Endelig dagsorden bekendtgøres mindst 
otte dage før stormødet på en måde, der kan 
nå alle stemmeberettigede medlemmer

7.5.8 Bestyrelsen varetager kontakten samt 
vælger én repræsentant til bestyrelsen for 
”Den selvejende institution Aarhus KFUM og 
KFUK’s ejendomme.
Den selvejende institution sørger for drift og 
vedligehold af Distrikts ejendom.

7.5.9 Bestyrelsen vælger repræsentation til 
relevante repræsentantskaber og bestyrelser 
og godkender samarbejdsaftaler med andre 
organisationer. 

7.5.10 Bestyrelsen varetager de forpligtelser, 
der som folkeoplysende forening måtte være 
over for kommunen. 

§ 8 Stormødet

8.1 Stormødet er generalforsamling for KFUM 
og KFUK i Distrikt Aarhus og dermed Distrik-
tets højeste myndighed. 

8.2 Stemmeret og valgbarhed

8.2.1 Stemmeret på stormødet har alle frem-
mødte medlemmer af distriktets foreninger, 
som har betalt skyldigt kontingent til deres 
lokalforening, og hvis lokalforening har betalt 
skyldigt  distriktsbidrag.

8.2.2 Medlemmerne kan vælges til distriktets 
bestyrelse. For at være valgbar skal der fore-
ligge tilsagn fra den foreslåede. 

8.3 Stormødets indkaldelse og afholdelse
8.3.1 Det årlige Stormøde afholdes i årets 
første kvartal og er i alle spørgsmål beslut-
ningsdygtig, uanset hvor mange stemmebe-
rettigede medlemmer der møder.

8.3.2 Der indkaldes med mindst en måneds 
varsel. Indkaldelse sker ved opslag på distrik-
tets hjemmeside om tid og sted for afhold-
elsen af stormødet samt elektronisk via e-mail 
til alle medlemmer, som har fremsat begæring 
herom ved registrering af en e-mail adresse til 
deres lokale forening.
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5.4 Dagsorden
Dagsordenen for Stormødet skal som mini-
mum indeholde:
a) Valg af dirigent, referent og stemmetællere.
b) Formandsberetning.
c) Fremlæggelse af det reviderede regnskab 
for det seneste kalenderår til godkendelse 
eller anden beslutning.
d) Indkomne forslag.
e) Fastsættelse af kontingent for det kom-
mende kalenderår.
f) Godkendelse af budget.
g) Valg til formandskab.
h) Valg af én repræsentant til bestyrelsen for 
KFUM og KFUKs ejendomme ‘SI’.
i) Valg af revisorer.
j) Eventuelt.

8.3.3 Forslag, der af distriktets medlemmer 
ønskes behandlet under dagsordenens punkt 
5 og 6 skal være forman den i hænde senest to 
uger før stormødet. Forslag skal være under-
skrevet af mindst 3 stemmeberettigede med-
lemmer.

8.3.4 Senest 1 uge før stormødet gøres dag-
sorden og fremsatte forslag tilgængelig for 
foreningernes medlemmer ved opslag på 
distriktets hjemmeside. 

8.3.5 Ændringsforslag til indkomne forslag 
skal være formanden i hænde senest kl. 12.00 
dagen før Stormødet

8.3.6 Der kan ikke tages beslutninger i sager, 
som ikke er optaget på dagsordenen.

8.3.7 Beslutninger træffes blandt de frem-
mødte stemmeberettigede medlemmer ved 
almindelig stemmeflerhed, dog skal ve-
dtægtsændringer vedtages med mindst 2/3 af 
de afgivne stemmer. 

8.3.8 Formandskabet vælges på stormødet

8.4 Dagsorden
8.4.1 Dagsordenen for Stormødet skal som 
minimum indeholde:
1. Valg af dirigent, referent og stem-

metællere.
2. Bestyrelsens beretning om aktiviteterne i 

det forløbne år og distriktets nuværende 
situation. 

3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab 
for det seneste kalenderår til godkendelse 
eller anden beslutning.

4. Drøftelse af distriktets vision, mål og/eller 
arbejdsplaner.

5. Behandling af indkomne forslag.
6. Fastsættelse af distriktskontingent samt 

godkendelse af budget for det kommende 
år.

7. Valg af formandskab
8. Valg af én repræsentant til bestyrelsen for 

KFUM og KFUKs ejendomme ‘SI’.
9. Valg af revisorer.
10. Behandling af forslag til vedtægtsændring-

er.
11. Eventuelt 
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5.4.2 Formanden vælges for at år ad gan-
gen, og de to næstformænd vælges for to år 
ad gangen forskudt, således at der hvert år 
vælges én formand og én næstformand. De 
foreslåede kandidater til bestyrelsen og SI skal 
være myndige, og have indgået lederaftalen. 
Der skal foreligge tilsagn om, at kandidaten er 
villig til at modtage valg.

5.5 Ekstraordinært Stormøde
5.5.1 Ekstraordinært Stormøde kan afholdes, 
når Distriktets bestyrelse finder det ønskeligt, 
eller når foreningsbestyrelser, der repræsen-
terer mindst 25 % af medlemmerne, ønsker 
det og indsender forslag til dagsorden.

5.5.2 Stormødet afholdes senest seks uger 
efter, at begæringen er fremsat og med et var-
sel på mindst fire uger.

5.5.3 Samtidig med indvarsling til det eks-
traordinære stormøde bekendtgøres dagsor-
denen på en måde, der kan nå alle stemme-
berettigede medlemmer. Stormødet er alene 
beslutningsdygtig i forslag, der er på dagsor-
denen.

8.4.2 Formanden vælges for et år ad gan-
gen, og de to næstformænd vælges for to år 
ad gangen forskudt, således at der hvert år 
vælges én formand og én næstformand. De 
foreslåede kandidater til bestyrelsen og SI skal 
være myndige, og have indgået lederaftalen. 
Der skal foreligge tilsagn om, at kandidaten er 
villig til at modtage valg.

8.5 Ekstraordinært Stormøde

8.5.1 Ekstraordinært stormøde afholdes, når et 
flertal af bestyrelsen eller mindst 1/3 af distrik-
tets foreninger kræver det med angivelse af en 
skriftligt motiveret dagsorden.

8.5.2 Indkaldelse til ekstraordinært stormøde 
sendes til alle medlemmer sammen med en 
motiveret og udførlig dagsorden senest to 
uger efter kravet er fremkommet, til afholdelse 
tidligst to uger og senest fire uger efter ind-
kaldelsen. 

8.5.3 Regler for afvikling og stemmeafgivelse 
er de samme som ved ordinært stormøde.

§ 9 Distriktets ansatte

9.1 Distriktets bestyrelse kan ansætte en løn-
net medarbejder såfremt:
9.1.1 Der er udarbejdet en arbejdsbeskrivelse 
for stillingen.
9.1.2 Distriktet kan dokumentere, at der er 
dækning for lønnen i hhv. 1⁄2 år eller projekt-
perioden.
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§ 7. Ændringer i vedtægter
Ændringer i vedtægter for KFUM og KFUK i 
Distrikt Aarhus skal for at have gyldighed ved-
tages med mindst 2/3 flertal ved det ordinære 
stormøde, eller med simpelt flertal ved to på 
hinanden følgende ekstraordinære stormøder. 
Endvidere skal godkendelse ske af Hovedbe-
styrelsen for KFUM og KFUK i Danmark.

§ 8. Juridisk myndighed
KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus tegnes og 
forpligtes ved underskrift af formand og 
kasserer i forening. Disse skal være myndige. 
Ingen hæfter personligt for de forpligtelser 
distriktet påtager sig. Det er alene formuen, 
der hæfter for disse forpligtelser.

9.2 Ansættelser på 18 timer ugentligt eller 
derover er betinget af:
1. At KFUM og KFUK i Danmarks gener-

alsekretær har godkendt arbejdsbeskriv-
elsen forud for stillingsopslaget.

2. At KFUM og KFUK i Danmarks gener-
alsekretær eller dennes stedfortræder 
indgår i ansættelsesudvalget.

3. At der i forbindelse med arbejdstilrettel-
æggelsen holdes mindst et årligt møde 
mellem generalsekretæren og distrikts-
bestyrelsen, hvor arbejdsbeskrivelsen og 
arbejdstilrettelæggelsen drøftes.

9.3 For alle ansatte gælder KFUM og KFUK’s 
medarbejderhåndbog og samværspolitik.

9.4 For foreninger og distrikter med ansatte 
gælder KFUM og KFUK’s arbejdsgiverhåndbog.

§ 10 Vedtægtsændringer 
Ændringer i vedtægter for KFUM og KFUK i 
Distrikt Aarhus skal for at have gyldighed ved-
tages med mindst 2/3 flertal ved det ordinære 
stormøde, eller med simpelt flertal ved to på 
hinanden følgende ekstraordinære stormøder. 
Endvidere skal godkendelse ske af Hovedbe-
styrelsen for KFUM og KFUK i Danmark.

§ 11 Retlige forpligtelser

11.1 KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus tegnes 
og forpligtes ved underskrift af formand og 
kasserer i forening. Disse skal være myndige. 

11.1.1 Såfremt bestyrelsens formand og 
kasserer ikke er myndige personer, vælges to 
myndige bestyrelsesmedlemmer som tegn-
ingsberettigede og så vidt muligt med enten 
formand, næstformand og/eller kasserer som 
en af disse.

https://drive.google.com/file/d/1-QkvFJARk8YQVVpT_aaR1Lmv84Tq8psd/view
https://www.kfum-kfuk.dk/om/samvaerspolitik/
https://intranet.kfum-kfuk.dk/foreninger/ansaettelser
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§ 9. Opløsning
KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus kan kun 
opløses med 2/3 flertal af de fremmødte to på 
hinanden følgende stormøder; hvoraf det ene 
er det ordinære stormøde. Formuen tilfalder 
da KFUM og KFUK i Danmark.
Såfremt der inden for ti år igen oprettes KFUM 
og KFUK samarbejde i Distrikt Aarhus, skal 
Distriktets formue overføres til dette arbejde.

11.1.2 Såfremt der ikke findes to myndige 
personer i bestyrelsen, udpeger bestyrelsen 
en (hvis der i bestyrelsen findes én myndig 
person) til to eksterne myndige medlemmer 
som særligt tegningsberettigede, således at 
distriktet til enhver tid kan tegnes af to myn-
dige personer.

11.1.3 Såfremt der er udpeget en eller to sær-
ligt tegningsberettigede uden for bestyrelsen, 
beror enhver forpligtelse af distriktet på en 
bestyrelsesbeslutning, som fremgår af et af 
bestyrelsen underskrevet referat.

11.2 Bestyrelsens medlemmer hæfter ikke 
personligt for de af distriktet som sådan på-
dragne forpligtigelser, for hvilke alene form-
uen hæfter.

§12 Opløsning
KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus kan kun 
opløses med 2/3 flertal af de fremmødte to på 
hinanden følgende stormøder; hvoraf det ene 
er det ordinære stormøde. Formuen tilfalder 
da KFUM og KFUK i Danmark.
Såfremt der inden for ti år igen oprettes KFUM 
og KFUK samarbejde i Distrikt Aarhus, skal 
Distriktets formue overføres til dette arbejde.

§13 Fairbar

13.1 KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus driver 
caféen Fairbar

13.2 Fairbar arbejder indenfor KFUM og KFUK 
i Danmarks formål. Evt. overskud fra caféens 
drift tildeles foreninger og projekter, der arbe-
jder for børn og unge.

13.2.1. Stormødet beslutter den endelige 
fordeling af evt. overskud på opfordring af 
Fairbars styregruppe og distriktsbestyrelsen.

13.3 Distriktets bestyrelse er ansvarlig for ca-
féen. Den daglige drift varetages af en nedsat 
styregruppe.

13.4 Caféen er en non profit cafe som primært 
drives af frivillige. Distriktsbestyrelsen kan dog 
ansætte lønnede medarbejdere (jf. paragraf 9) 
i mindre omfang for at sikre drift og kontinu-
itet.
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ÆNDRINGSFORSLAG TIL PUNKT 4.1

§8.3.8 og 8.4.2 flettes sammen og krav om myndige kandi-
dater og lederaftale bortfalder

FORSLAGSSTILLERE
Distriktsbestyrelsen

MOTIVATION
Ændringen foreslås som konsekvens af, at der ikke må stilles krav om, at formand og næstfor-
mand er myndige, og at begrebet lederaftale er udgået og erstattet af den nye §5 lederskab.

ÆNDRINGSFORSLAG

Stillet i stormødefolderen

8.3.8 Formandskabet vælges på stormødet

8.4.2 Formanden vælges for et år ad gan-
gen, og de to næstformænd vælges for to år 
ad gangen forskudt, således at der hvert år 
vælges én formand og én næstformand. De 
foreslåede kandidater til bestyrelsen og SI skal 
være myndige og have indgået lederaftalen. 
Der skal foreligge tilsagn om, at kandidaten er 
villig til at modtage valg.

Ændring

8.3.8 Formandskabet vælges på stormødet.
Formanden vælges for et år ad gangen, og de 
to næstformænd vælges for to år ad gangen 
forskudt, således at der hvert år vælges én 
formand og én næstformand.
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INDKOMNE FORSLAG - PUNKT 4.2

forslag om forlængelse af projektansættelse på 
Aarhus Børnehøjskole

FORSLAGSSTILLERE
Styregruppen og forstander for Aarhus Børnehøjskole

FORSLAG TIL AFSTEMNING
Stormødet bemyndiger Distriktsbestyrelsen til - i samarbejde med Styregruppen for Aarhus 
Børnehøjskole - senere på året at træffe beslutning om forlængelse af projektansættelsen i 
minimum et år fra august 2021.

MOTIVATION FOR FORSLAGET
På stormødet 2020 fik Aarhus Børnehøjskole opbakning til at ansætte en ekstra medarbejder i en 
projektansættelse i op til et år og op til en fuldtidsstilling.

Efterfølgende blev Johanne Bangsgaard ansat til at opstarte et daghøjskoleinitiativ, medvirke 
til yderligere konsolidering af driften og til at skabe større sammenhæng i forhold til distriktets 
øvrige initiativer.

Vi har i de seneste tre kvartaler set lovende resultater af dette arbejde, men grundet corona-ned-
lukningen, har vi ikke haft mulighed for at se daghøjskolen folde sig ud i fuldt flor og følge op på 
alle de aftaler, der blev indgået med forskellige skoler og klasser. For at sikre størst mulig afkast 
af investeringen foreslår vi derfor, at: 

Stormødet bemyndiger Distriktsbestyrelsen til - i samarbejde med Styregruppen for Aarhus 
Børnehøjskole - senere på året at træffe beslutning om forlængelse af projektansættelsen i 
minimum et år fra august 2021.

Det er tanken og håbet, at Distriktsbestyrelsen vil kunne træffe en beslutning på et bedre videns-
grundlag i maj/juni måned, så vi med ansættelsen får de bedste forudsætninger for at styrke 
Børnehøjskolen med de igangværende initiativer, som projektansættelsen har affødt.



Kandidater til formandskabet
Til dette stormøde vælges 1 formand 1 næstformand. Formanden vælges for en 1-årig periode. 
Næstformanden vælges for en 2-årig periode.

Formand

Næstformand
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Anne Damsgaard
Jeg har siden sidste Stormøde siddet som for-
mand for distrikt Aarhus. Det har været spæn-
dende, udfordrende og givende. Jeg ønsker at 
fortsætte som formand, da jeg synes, jeg har 
meget at bidrage med. Jeg synes, vi har gang i 
mange spændende projekter, som jeg gerne vil 
understøtte fremadrettet. Desuden vil jeg gerne 
være med til at sikre en bæredygtig bestyrelse.

Mads Vig Gullberg Ingemansen
Igennem de seneste 10 år har jeg på forskellig 
vis været involveret i Distrikt Aarhus’ arbejde. 
Det ønsker jeg at blive ved med samtidig med, 
at jeg ønsker at sikre en stabil, kontinuerlig og 
fornuftig drift i Distriktet, som kan danne grobund 
for spændende nye projekter samtidig med, at vi 
ikke går på kompromis med alt det, der allerede 
foregår. 



Noter
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Følg Distrikt Aarhus online
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Hjemmeside

Facebook

Instagram

På Distriktets hjemmeside finder du ny-
heder, kalender, kontaktoplysninger og 
information om stort og småt i KFUM og 
KFUK i Distrikt Aarhus.

WWW.AARHUS.KFUM.KFUK.DK

På Distriktets Facebook finder du nyheder, 
kommende begivenheder, billeder, video og 
meget mere.

WWW.FACEBOOK.COM/AARHUSKFUMKFUK

På Distriktets Instagram finder du 
billeder og video fra arrangementer i 
distriktet.

@AARHUSKFUMKFUK

https://www.facebook.com/aarhuskfumkfuk
https://aarhus.kfum-kfuk.dk/
https://www.instagram.com/aarhuskfumkfuk/
https://aarhus.kfum-kfuk.dk/
https://www.facebook.com/aarhuskfumkfuk
https://www.instagram.com/aarhuskfumkfuk/
https://aarhus.kfum-kfuk.dk/
https://aarhus.kfum-kfuk.dk/
https://www.facebook.com/aarhuskfumkfuk
https://www.facebook.com/aarhuskfumkfuk
https://www.instagram.com/aarhuskfumkfuk/
https://www.instagram.com/aarhuskfumkfuk/
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